
صحبت هاي معاون 

دنيا حيدري
تـوسـعـه ورزش   گزارش

و  قـهــرمـانـي 
حرفـه اي وزارت ورزش و جوانـان، نمـك 
پاشيدن بر زخم هوادار است. پولادگر مدعي 
است همه تلاش مي كنيم ديدار پرسپوليس- 
النصر با حضور تماشاگران برگزار شود و تأكيد 
دارد كـه بهترين شـكل هـم اين اسـت كه 
تماشاگران در ورزشگاه حضور داشته باشند. 
حال آنكه اين بهترين شكل، شامل حال تيم 

ملي فوتبال ايران نمي شود. 
دو سال پيش و در جريان سفر بهاري پرسپوليس 
به شهر گوا جهت ديدار با تيم گوا بود كه انتشار 
پستي براي سرخپوشان ايران حاشيه ساز شد! 
صفحه رسمي اينستاگرام پرسپوليس با انتشار 
پس��تي، مس��ائل تاريخي گذش��ته را به ديدار 
سرخپوش��ان با نماينده هند در ليگ قهرمانان 
ارتباط داد، پس��تي جنجالي ك��ه واكنش هاي 
بسياري از سوي كاربران هندي در پي داشت و 
فدراسيون اين كشور را بر آن داشت تا از باشگاه 
پرسپوليس بابت اين اقدام شكايت كند. هرچند 
كه باشگاه پرس��پوليس بلافاصله پست معروف 
را حذف و حتي عذرخواهي هم كرد، اما تبعات 
اين شكايت 17هزار و 500 دلار جريمه در پی 
داش��ت و البته محروميت تماش��اگران از يك 
بازي خانگي در ليگ قهرمان��ان! جريمه اي كه 
به دليل اپيدم��ي كرونا و برگ��زاري بازي ها در 
ورزش��گاه هاي خالي از جمعيت به بعد از كرونا 
موكول شد و حالا پرسپوليس كه سال گذشته 

به دليل ع��دم اخذ جواز حرف��ه اي از حضور در 
ليگ قهرمانان آس��يا محروم بود، امس��ال بايد 
تاوان اشتباهاش را بپردازد، آن هم در مصاف با 
النصر. ديداری كه قرار اس��ت اواخر هفته آينده 

در ورزشگاه آزادي برگزار شود. 
ترديدي نيست كه پرسپوليس بايد تاوان اشتباه 
خود را بدهد، اما اظهارات معاون وزير در خصوص 
تلاش براي برداشتن محروميت هواداران اين تيم 
در مصاف با النصر است كه جاي بحث دارد، آن هم 
در ش��رايطي كه علاوه بر پرس��پوليس، استقلال 
هم در اين دوره از رقابت هاي ليگ برتر از حمايت 
هواداران خ��ود در آزادي محروم بود، بدون اينكه 
اشتباهي مرتكب شده باشد! ضمن اينكه تيم ملي 
فوتبال ايران نيز همين فردا قرار است در ورزشگاه 
خالي از جمعيت در مصافي دوستانه با آنگولا ديدار 
كند و حالا اين سؤال مطرح است كه اگر برگزاري 
بازي با حضور تماشاگر بهترين شكل ممكن است، 
اين بهترين شامل حال س��رخابي هاي پايتخت يا 

حتي ديدار دوستانه تيم ملي نمي شود؟!
   قلم قرمز روي يار دوازدهم!

سال ها پيش، درست زماني  كه كشورهاي عربي 
حاشيه خليج هميشه فارس درصدد آن بودند كه 
با رايگان اعلام كردن مسابقات فوتبال، پاي مردم 
را به استاديوم ها باز و اندكي از سكوها را با هزار و 
يك ترفند مالي پر كنند، سكوهاي ورزشگاه هاي 
ايران جاي سوزن انداختن نبود، نه فقط در آزادي 
كه در اكثر شهرهاي ش��مالي و جنوبي از تختي 

اهواز و انزلي و آبادان گرفته تا نقش جهان.
اس��تقبال پرش��ور هواداران از فوتب��ال ايران چه 

در رده ملي و چه باش��گاهي در آس��يا مثال  زدني 
ب��ود، به طوري كه ای اف س��ی با فراغ بال س��هميه 
تيم هاي اي��ران براي حض��ور در رقابت هايي چون 
جام باش��گاه ها و بعد از آن ليگ قهرمانان آس��يا را 
افزايش مي داد، چراكه حضور تماش��اگران ايراني 
باعث افزاي��ش هيجان و جذابيت بازي ها مي ش��د 
و اين براي كنفدراس��يون فوتبال آسيا بسيار حائز 
اهميت بود. توجهي كه فوتبال ايران نيز از قبال آن 
سود مي برد و همين دليل خوبي بود براي افتخار به 

هواداراني كه يار دوازدهم فوتبال ايران بودند.
 با اين وجود بعد از حرفه اي شدن فوتبال، توجه 
كنفدراسيون فوتبال آسيا به زيرساخت ها و باز 
شدن پاي تماشاگران كشورهاي حاشيه خليج 
هميش��ه فارس به ورزش��گاه ها، ورق برگشت و 
تماش��اگران فوتبال ايران كه تا پيش از آن مايه 
مباهات،  افتخ��ار و گاه حتي اهرم فش��ار بودند، 
كم كم كارآيي خود را براي مس��ئولان از دست 
دادند، به طوري كه برگزاري بازي بدون تماشاگر 
به امري عادي در فوتبال ايران تبديل شد كه گاه 
نتيجه اشتباهات يك تيم و بهانه اي براي توبيخ 
بود و گاهی نيز نتيجه اهمال كاري هايي كه نمونه 
آن را در نوس��ازي و تعميرات ورزشگاه آزادي به 

وضوح مي توان ديد. 
    استفاده ابزاري

فوتبال اي��ران هرچ��ه دارد از هواداران اس��ت. 
واقعيتي كه در كمال تأسف طي سال هاي اخير 
به دس��تاويزي براي آقايان تبديل شده است، از 
مقام و مس��ئول گرفته تا مدير و مربي و بازيكن! 
در واقع استفاده ابزاري از هواداراني كه بي ترديد 

سرمايه هاي اين فوتبال هستند در فوتبال ايران 
امري عادي و حتي روتين ش��ده كه گاه با وجود 
دريافتي هاي ميلياردي بر سرش منت مي گذارند 
و گاه با تابلوي ورود ممنوع، چنان به سادگي از 
كنارش عبور مي كنند كه گويي فراموش مي شود 
همين هوادار است كه با حضور پرشورش بساط 

دستيابي آقايان به اهدافشان را فراهم می كند. 
   بهانه اي كه پذيرفتني نيست

واقعيت اما نه ادعاي پولادگ��ر در خصوص تلاش 
همه جانبه ب��رای فراه��م كردن ش��رايط حضور 
ه��واداران در بازي پرس��پوليس- النصر كه جمله 
تلخي اس��ت ك��ه مهيار عس��كريان، سرپرس��ت 
مديرعاملي ش��ركت توس��عه و نگه��داري اماكن 
ورزشي كش��ور در واكنش به دغدغه هاي افشين 
پيرواني براي ميزباني سرخپوشان در ليگ قهرمانان 
گفته ب��ود: »تعهد و مس��ئوليتي در قبال ميزباني 
پرسپوليس در ليگ قهرمانان آسيا نداريم.« مسئله 
مهم در واقع همان تعهدي اس��ت كه عس��كريان 
صراحت��اً مي گويد در قبال ميزباني سرخپوش��ان 
ندارند. تعهدي كه ديگر مسئولان نيز برابر هواداران 
ندارند كه اگر داشتند نه عسكريان به خودش اجازه 
بيان آن را م��ي داد و نه آزادي ام��روز صحنه اي از 
يك مخروبه بود كه نتواند پذيراي هواداران باشد. 
ورزشگاهي كه روزي مملو از جمعيت و شكوهش 
مثال  زدني بود، امروز به بهانه تعمير و بازسازي به 
ويرانه اي مي ماند كه اميدي به سرپا شدنش حتي 
تا پايان سال هم نيست. با اين اوصاف پربيراه نيست 
اگر صحبت هاي پولادگر را نمك پاشيدن بر زخم 

هوادار فوتبال بدانيم.
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مترجم: شيوا نوروزي

فريدون حسن

خودزني با رونالدو!
اين روزها تمام هم و غم مس��ئولان فدراس��يون فوتب��ال و حتي ديگر 
مسئولان ورزش كش��ور آمدن يا نيامدن كريستيانو رونالدو، ستاره تيم 
فوتبال النصر عربستان همراه با اين تيم به ايران خلاصه مي شود. جالب 
اس��ت كه حتي حضور رونالدو در ايران مهم ت��ر از بازپس گيري امتياز 
ميزباني از رقباي عربستاني در ليگ قهرمانان آسيا شده است و اين روزها 
مهدي تاج، رئيس فدراسيون فوتبال هر جا كه نشست و برخاست مي كند 

از حضور رونالدو در ايران مي گويد و  اينكه ايران »امنيت« دارد. 
در ميان اين همه سروصدايي كه از سوي فوتبالي هاي ما به راه افتاده و 
اين جو نگران كننده اي كه آنها سعي در القا كردن آن به جامعه دارند، 
اما طرف عربس��تاني و حتي خود رونالدو كوچك ترين واكنشي نشان 
نداده  اند. كس��ي چه مي داند ش��ايد هم بهت زده تنه��ا نظاره گر رفتار 
غيرحرفه اي مسئولان فدراسيون فوتبال، ورزش و برخي مربيان ايران 

هستند كه همه جوره در تلاش براي خودتخريبي هستند. 
يكي مي گويد: »آبرويمان جلوي رونالدو مي رود«، آن ديگری مي گويد: 
»رونالدو با امنيت كامل به ايران مي آيد و برمي گردد« و از اين دس��ت 
حرف ها كه بيشترين حجم س��ياه نمايي را دارد. بدتر اينكه در چنين 
فضايي شايعه مي اندازند كه حتي دربي پايتخت را هم در قطر برگزار 
مي كنند تا به نوعي به حريفان آس��يايي و كنفدراسيون فوتبال آسيا 
بفهمانند ما قادر به برگزاري مسابقه داخلي خودمان هم نيستيم، چه 

برسد به ميزباني از النصر و الهلال عربستان با رونالدو و نيمار. 
آنچه واضح است اينكه آقايان به جاي انجام دادن درست وظيفه شان 
و اس��تفاده مناس��ب از فرصت پيش آمده س��عي در فرافكني دارند و 
مي خواهند اگر اتفاقي رخ داد و بازي به زمين بي طرف رفت، احتمالاً باز 

هم تمام كاسه و كوزه ها را بر سر تحريم ها بشكنند! 
حرف از امنيت مي زنند، در حالي كه همه خوب مي دانيم امنيتي كه در 
ايران به بركت خون شهدا ايجاد شده و هست در كمتر جايي از اين كره 
خاكي وجود دارد، حتي در عربستان و پرتغال و ينگه دنيايي كه همه در 

حال حاضر اجازه حمل سلاح دارند و به راحتي شليك مي كنند. 
حالا شما بگوييد كه رونالدو مثلًا در سفر به امريكا كه هر لحظه ممكن 
است يكي اسلحه به رويش بكشد و شليك كند، امنيت بيشتري دارد 
يا مسافرت به ايران؟! اينكه هر روز يكي از مسئولان فدراسيون فوتبال 
و س��ازمان ليگ به بهانه هاي مختلف موضوع حض��ور النصر و رونالدو 
در ايران را پيش بكش��د و در خصوص آن حرف بزند، نوعي خودزني و 
خودتحقيري اس��ت كه ظاهراً آقايان فدراسيون نشين از رئيس گرفته 
تا بقيه متوجه آن نيستند. شايد هم متوجه باشند و بخواهند با شلوغ 
كردن اوضاع كم كاري هايشان در خصوص آماده كردن زيرساخت هاي 

مناسب و حتي تجهيز يك ورزشگاه ساده را پوشش دهند. 
نكته همين جاست؛ آقايان باز هم به موقع و درست وظايف خودشان را انجام 
نداده اند و حالا مي خواهند ناكارآمدي خودشان را با اين خودتحقيري و 
خودزني تعجب برانگيز جبران كنند. واقعيت تلخي است، اما بايد اعتراف 
كنيم كه فدراسيون فوتبال اصلًا بدش نمي آيد كه بازی هاي نمايندگان 

ايران در ليگ قهرمانان آسيا در زمين بي طرف برگزار شود. 

هنوز هم خاطر بازي هاي چشـم نواز تيم ملـي مراكش در جام 
جهاني 2022 قطر در ذهن ها باقيست. تيمي كه به عنوان پديده 
جام جهاني موفق به كسب عنوان چهارمي رقابت ها شد. حالا 
اما شـيرهاي اطلس با سـرمربيگري وليد ركراكي بعد از زلزله 
وحشتناك چند روز قبل در كشورشان، آستين ها را بالا زده اند 
تا با اهداي خون به هموطنان زلزله زده شان كمك كنند. اشرف 
حكيمي، بازيكن پاري سن ژرمن و تيم ملي مراكش بعد از اهدای 
خون در پيامي نوشت: »اولويت در حال حاضر اهداي خون براي 
كساني است كه در وضعيت بحراني به سر مي برند. اهداي خون 
مسئوليت تك تك ماست. بايد تا جايي كه ممكن است به نجات 

جان مردم كمك كنيم. كمك شما ضروري است.«

ادعاي 
تلاش براي 

برگزاري بازي با 
تماشاگر

تأكيد معاون وزير به توجه به رده هاي سني واليبال

توجه به پايه ها تضمين موفقيت آينده است
ژيمناستيك، بسكتبال و اسكيت براي بازي هاي آسيايي آماده  هستند

درخواست معافيت بسكتبالي ها از هاشمي
درخش��ش تيم ملي واليبال نوجوان��ان ايران در رقابت ه��اي جهاني و 

شميم رضوان
  بازتاب

ايستادن بر سكوي نايب قهرماني كه سومين نقره ايران در اين رده سني 
را به دنبال داش��ت، بهانه خوبي بود تا معاون توسعه ورزش قهرماني و 
حرفه اي وزارت ورزش بر اهمي��ت توجه به رده هاي پايه تأكيد كند. پولادگر در حاش��يه مجمع 
عمومي سالانه فدراسيون واليبال كه روز گذشته برگزار شد، ضمن اشاره به اين مسئله كه كسب 
دوباره سهميه المپيك در واليبال دور از دسترس نيس��ت به تمجيد از نتايج واليبال در رده هاي 
سني پرداخت: »اين روزها كه توقع مردم در رده سني بزرگسالان برآورده نشده است، رده هاي 
پايين نتايج درخشاني را كسب كرده اند. موفقيت هايي كه نشان مي دهد فدراسيون واليبال ايران 
در پشتوانه س��ازي موفق عمل كرده و بي ترديد با ادامه اين مس��ير در س��ال هاي پيش رو همين 
نوجوانان و جوانان جايگزين بزرگسالان خواهند شد. نتايجي كه در رده هاي سني به دست آمد 
بسيار اميدوار كننده است، هرچند انتظارات مردم در حوزه بزرگسالان برآورده نشد. اميدواريم در 
ماه هاي پيش رو هم انتظارات آنها برآورده شود كه در صدر آن نتايج واليبال در بازي هاي آسيايي 
و كسب سهميه المپيك اس��ت. همه مي دانيم كه كسب س��هميه المپيك يك موفقيت است و 
واليبال ايران دو بار اين موفقيت را به دس��ت آورده و با توجه به پتانسيل واليبال كسب سومين 

سهميه دور از دسترس نيست.«
موفقيت نوجوانان در رقابت هاي جهاني بي شك مرهمي بود بر احساسات جريحه دار شده مردم بعد 
از كسب نتايج ضعيف در ليگ ملت ها و همچنين قهرماني كه در جريان بازي هاي آسيايي در اروميه 
از دست رفت. با اين وجود معاون وزير بر اين باور است كه موفقيت رده هاي پايه در ايران چندان به 
چش��م نمي  آيد و توجه به اين رده بايد به مراتب بيش از اينها باشد تا علاوه بر امروز، فرداي موفقي 
هم در ورزش كشور شاهد باش��يم، چراكه موفقيت هاي آتي را همين رده هاي نونهالان، نوجوانان 
و جوانان در آينده رقم مي زنند: »در كش��ور ما معمولاً موفقيت هاي رده پايه خيلي پررنگ نيست، 
در حالي كه اين موضوع بسيار مهم است، چون در اين رده س��ني تكراري وجود ندارد و بازيكنان 
بلافاصله در رده سني ديگر قرار مي گيرند. رده هاي سني در رسانه و افكار عمومي كمتر مورد توجه 
قرار مي گيرند و مردم تنها يك موفقيت بزرگ را در ذهن ثبت می كنن��د و اتفاقات ديگر خيلي به 
چشم شان نمي آيد. درحالي كه اهميت موفقيت رده هاي پايه اگر بيشتر از موفقيت رده بزرگسالان 

نباشد،  كمتر از آن هم نيست.«

ورزشكاران اعزامي به بازي هاي آس��يايي اميدوارند پس از درخشش در 
شيوا نوروزي

  بازي هاي آسيايي
هانگژو وعده مسئولان هم محقق شود. در ادامه بازديد از اردوي تيم هاي 
ملي اعزامي به هانگژو، مناف هاشمي روز گذشته به تمرينات ژيمناستيك، 
بسكتبال سه نفره و اسكيت سر زد تا از نزديك روند آماده سازي نمايندگان كشورمان را رصد كند. 
بسكتبال سه نفره زير نظر لوكا راميرز كارواليو، سرمربي برزيلي خود تمرين مي كند. از جمله نفراتي 
كه در حضور دبيركل كميته  ملي المپيك صحبت كرد احس��ان دليرزهان ب��ود. كاپيتان تيم ملي 
بسكتبال س��ه  نفره ابراز اميدواري كرد با كسب مدال در بازي هاي آس��يايي، ملي پوشان اين تيم از 
خدمت معاف شوند: »از همه مسئولان تشكر مي كنم. اميدوارم با شرايط خوبي عازم هانگژو شويم، 
براي كشورمان مدال بگيريم و همه راضي باشند. ما همه سرباز هستيم و مي خواهيم قول كارت پايان 
خدمت را به ما بدهيد.« ژيمناستيك از جمله فدراسيون هاي پرحاشيه ورزش كشور بوده و هنوز هم 
لايسنس لازم جهت اعزام دو  ملي پوش اين رشته براي اعزام به هانگژو صادر نشده است. بااين حال 
رضا خيرخواه در حضور مناف هاشمي قول كس��ب دو مدال را داد. سرمربي تيم ملي با تأكيد بر اين 
نكته گفت: »اگر كميته  ملي المپيك نگاه ويژه اي به ژيمناس��تيك داش��ته باش��د، قول مي دهيم 
شگفتي ساز شويم. در بخش تيمي بازي هاي آسيايي مدال نمي گيريم. دوره قبل رده هشتم را در آسيا 
گرفتيم و مي توانيم در اين دوره در صورت حضور، رده بالاتري كس��ب كنيم، ولي در بخش انفرادي 
شانس كس��ب دو مدال را داريم. تنها 10 روز است كه اردوهاي خود را ش��روع كرده  و زمان زيادي 
بلاتكليف بوديم. الان زمان كمك به ژيمناس��تيك است. ما يك وسيله اس��تاندارد در ژيمناستيك 
نداريم.« با توجه به حواشي ايجاد ش��ده در برگزاري انتخابات فدراسيون ژيمناستيك، فدراسيون 
جهاني رئيس جديد را به رسميت نمي شناس��د و اينچه درگاهي از نظر فدراسيون جهاني همچنان 
رئيس قانوني ژيمناس��تيك اس��ت، به همين  خاطر گفته ش��ده پس از توافقات لازم با رئيس قبلي 
فدراسيون، مسير كسب مجوز براي اعزام تيم كامل به هانگژو هموار شده و به زودي لايسنس ها صادر 
خواهند شد. مجيد هنرجو، رئيس فدراسيون اسكيت هم از تلاش براي كسب مدال گفت:  »اميدوارم 
پاسخ اطمينان وزارت و كميته به اس��كيت را بدهيم. تلاش مي كنيم هم اسكيت فري استايل و هم 
سرعت  خيلي خوب بدرخشند و نتايج خوبي را به ارمغان بياورند. اين بازديدها مطمئناً باعث تقويت 
روحيه ورزشكاران و كادرفني می ش��ود. البته مشكلاتي هم داريم؛ آس��فالت مناسب نيست و اگر 

ورزشكاري زمين بخورد، آسيبی جدي خواهد ديد.«

نمك بر زخم هواداران فوتبال

حسرت آتزوري و انتظار از اسپالتي
ايتاليا در آغاز دوران سرمربيگري لوچيانو 
اس��پالتي در تيم مل��ي نتوانس��ت از برد 
اقتصادي اش محافظت كند. بعد از آنكه 
روبرتو مانچين��ي در اقدامي دور از انتظار 
استعفا داد و به عربستان رفت، مسئوليت 
بزرگ به اس��پالتي سپرده ش��د. آتزوري 
براي صعود مس��تقيم به مرحل��ه نهايي 
يورو 2024 كار سختي در گروهش دارد، 
چراك��ه از هر گ��روه تنه��ا دو تيم صعود 
خواهند كرد و ايتاليايي ها اصلًا دوس��ت 
ندارند دوباره كارش��ان به پلي آف بكش��د. انگليس صدرنش��ين يكي از 
گزينه هاي محتمل صعود اس��ت و ايتاليا براي صعود كار سختي مقابل 
اوكراين دارد. تس��اوي يك – يك مقابل مقدونيه شمالي شروع سختي 
را براي اس��پالتي رقم زد، به ويژه كه ايتالياي ميزبان فرصت هاي زيادي 
را براي شكس��ت گربه سياهش داش��ت، اما نتوانس��ت به هدفش برسد. 
مقدونيه همان تيمي است كه ايتاليا را در رسيدن به جام جهاني 2022 
ناكام گذاشت. چيرو ايموبيله تنها گل ايتاليا را زد، اما تساوي نتيجه خوبي 
براي آتزوري نيست. تيم ملي ايتاليا سه شنبه در سن سيرو بايد به مصاف 
اوكرايني برود كه سه شيرها را با تس��اوي متوقف كرده است. اسپالتي از 
اينكه شاگردانش قدر موقعيت ها را ندانسته اند، ناراضي بود: »اوضاع وقتي 
سخت شد كه بازي گره خورد و ما هم نتوانستيم استحكام دفاعي مان را 
حفظ كنيم. در اين شرايط مش��خص بود كه گل مساوي را مي خوريم. با 
اينكه بازي خوبي ارائه داديم، اما بايد بيش��تر از اينها كار كنيم. موقعيت 
زيادي به مقدونيه نداديم، منتها صبور نبوديم و پاس هاي اشتباه زيادي 
داشتيم، درحالي كه هم زمان براي جبران داشتيم و هم فرصت كافي. بايد 
از اين بازي درس بگيريم و روي نقاط قوت مان كار كنيم. قطعاً آناليز دقيق 
فيلم بازي نكات زيادي را به ما گوشزد خواهد كرد. با شرايطي كه داشتيم، 
مي توانستيم بهتر از اينها عمل كنيم. وقتي با پنج بازيكن دفاع مي كنيم 
نبايد اجازه باز شدن دروازه را می داديم. ضمن اينكه كيفيت پايين زمين 

هم در افزايش پاس هاي اشتباه بسيار تأثيرگذار بود.«

اشرف رامين

ژاپن ول كن آلمان نيست

ژرمن ها غرق در بحران
ژرمن هـا از دسـت ژاپـن خلاصـي ندارنـد. بعـد از آن باخـت 
بـازي  اين بـار در  كذايـي در جام جهانـي، سـامورايي ها 
دوسـتانه تيم ملـي آلمـان را تحقيـر كردنـد تا هانسـي فليك 
در يـك قدمـي اخـراج از نيمكـت مانشـافت قـرار بگيـرد. 
باخت 4 بر يك در ورزشگاه فولكس واگن شهر وولفسبورگ، هواداران آلمان 
را شوكه كرده است. قهرمان جام جهاني 2014 نه تنها با روزهاي اوج فاصله 
نجومي دارد، بلكه براي دومين  بار در مصاف با حريف آسيايي تحقير شده 
است. ژرمن ها در جام جهاني قطر و درحالي كه كسي تصورش را نمي كرد 
بر يك مغلوب ژاپن شدند و حتي نتوانستند به دور حذفي رقابت ها صعود   2
كنند. پس از آن انتظار مي رفت تغييري در عملك��رد و نوع مديريت تيم 
ايجاد شود، اما شاگردان فليك به  جاي آنكه در بازي دوستانه با ژاپن به فكر 
انتقام باشند با دريافت چهار گل، بحراني جديد را تجربه كردند. عجيب تر 

اينكه دو گل آخر ژاپن در دقايق 90 و 92 به ثمر رسيد!
ضعف هاي دفاعي و ناتواني در باز كردن دروازه حريفان، مشكل سال هاي 
اخير آلمان بوده اس��ت. اين تيم از يورو 2020 حذف شد و جام جهاني 
2022 را نيز با ناكامي محض به پايان رساند. از زماني كه سرمربي 58 
ساله جانشين يواخيم لو ش��ده، آلمان در 25 بازي، 12 پيروزي، هفت 
تساوي و شش باخت به دست آورده است. ثبت دومين باخت پي درپي 
برابر ژاپن در ش��رايطي بود كه ژرمن ها در پنج بازي آخر خود چهار بار 
تن به شكس��ت داده اند، آن هم با 13 گل خورده. تيم ملي آلمان پس از 
جام جهاني شش بازي انجام داده و تنها يك بار مقابل پرو طعم پيروزي را 
چشيده است. آمار و ارقام نشان مي دهد تيم تحت هدايت فليك طي 17 

بازي فقط دو بار مقابل عمان و پرو كلين شيت داشته است. 
انتقادها به نتايج ضعيف تيم آلمان شدت پيدا كرده و نوك همه انتقادها 
به سرمربي برمي گردد. فليك هرگز نتوانس��ته انتظارات را برآورده كند 
و كارشناسان و رس��انه هاي اين كشور منتظر انتش��ار خبر بركناري او 
هس��تند. فليك بعد از باخت به ژاپن از تس��لط تيم حريف گفت:  »ما به 
طرز وحشتناكي بابت اين شكست نااميد ش��ديم و بايد اذعان كنيم كه 
ژاپن تيم خوبي است. در حال حاضر نيروي لازم براي رد شدن از چنين 
دفاع فشرده اي را نداريم. تلاش ما در اين بازي كافي نبود. البته بازي را 
خوب ش��روع كرديم، اما ژاپن بود كه در اولين فرصتي كه به دست آورد 
به گل رسيد. در ادامه به بازي برگشتيم و نتيجه را به تساوي يك - يك 
كش��انديم، اما بلافاصله دوباره گل خورديم. فكر نمي كن��م تيم را بايد 
سرزنش كرد، چون آنها تلاش زيادي كردند، اما مرتكب اشتباهات فردي 
شديم كه ژاپن از آنها به خوبي اس��تفاده كرد و مستحق برد بود. بايد به 
صراحت بگوييم در وضعيتي نبوديم كه ژاپن را شكست دهيم. بازيكنان 
ژاپني همگي بسيار خوب آموزش ديده اند و بر كارشان مسلط هستند. در 
فوتبال آلمان بايد بيدار شويم و روي اين چيزها كار كنيم. حالا خودمان 
را به خوبي براي بازي با فرانسه آماده مي كنيم. واضح است كه نااميدي 
بسيار زيادي بابت اين شكس��ت وجود دارد و مي توانم انتقادات را درك 
كنم، اما نمي توانم بيشتر در اين مورد حرف بزنم.« فليك با اينكه خطر 
اخراج را حس كرده، اما قصد اس��تعفا دادن ندارد: »ب��ه كاري كه انجام 
مي دهيم، اطمينان داريم. كادر مربيگري تمام تلاشش را مي كند تا تيم را 
به بهترين شكل ممكن آماده كند. فكر مي كنم اين كار را به خوبي انجام 

مي دهيم و من مربي مناسبي براي تيم ملي آلمان هستم.«
مانشافت فردا شب در ورزشگاه سيگنال ايندوپارك دورتموند در بازي 
دوس��تانه اي ديگر رودرروي فرانس��ه قرار مي گيرد و همه منتظرند در 
صورت تكرار باخت، فدراس��يون آلم��ان تصميمي قاطع ب��راي تغيير 
كادرفني اتخاذ كند. گفته مي شود نس��بت به كسب نتيجه در مصاف با 
خروس ها به فليك و كادرش اولتيماتوم جدي داده ش��ده است. ضمن  
اينكه آلمان ميزبان يورو 2024 اس��ت و سران فوتبال اين كشور تلاش 
مي كنند تيم شان با بهترين آمادگي به استقبال اين مسابقات برود. رودي 
فولر، مدير تيم ملي فوتبال آلمان در خصوص شرايط موجود اظهار داشت: 
»همه ما هنوز در شوك هس��تيم. باخت 4 بر يك مايه شرمساري است. 
همه ما بايد به عملكرد خودمان خوب نگاه كني��م و بعد ببينيم كه چه 
اتفاقي مي افتد. با هانسي صحبت كردم، او عميقاً بابت اين شكست متأثر 
است. نيازي نيست بترس��يم و هول كنيم. ما آلمان هستيم و هيچ كس 
نبايد از فرانسه بترسد. بازيكنان ما مي توانند اوضاع را تغيير دهند، چون 

همه آنها براي باشگاه هاي سطح بالا بازي مي كنند.«

سوزي كامپاناله

فوتبال ايتاليا

كميل قاسمي، قهرمان سنگين وزن كشتي آزاد المپيك و سرمربي 
فعلي تيم ملي كامبوج درباره مبارزه احتمالي ششم حسن يزداني 
- ديويد تيلور امريكايي در مس��ابقات جهاني صربس��تان گفت: 
»حسن يزداني كشتي گير باتجربه اي است و قطعاً خودش مي داند 
چه شرايطي پيش روي او قرار دارد. با توجه به سابقه و تجربه اين 
كشتي  گير، يزداني بهتر از هر كسي مي تواند نبض اين كشتي را 
به دس��ت بگيرد و از نظر رواني خود را مديريت كند. اين كشتي 
بيشتر بار ذهني و رواني دارد و هر كشتي گيري كه اين وضعيت را 
بهتر مهار كند، مي تواند روي تشك بهتر برنامه هايش را اجرا كند 
و نتيجه بگيرد. اميدوارم حس��ن يزداني آمادگي ذهني مطلوبی 
داشته باش��د. در س��نگين وزن هم اميرحس��ين زارع حالا ديگر 
كشتي گير جاافتاده اي ش��ده و در اين وزن خودش را ثابت كرده 
است. همه كشتي گيران مقابل زارع با برنامه حاضر خواهند شد، 
چراكه مي خواهند او را متوقف كنند، اما اگر مشكل خاصي پيش 

نيايد او مي تواند طلاي جهاني را بار ديگر به دست آورد.«

يزداني با مديريت تيلور را مي برد

رحمان عموزاد، دارنده يك مدال طلاي جهان و دو طلاي آس��يا در 
آستانه اعزام به مسابقات قهرماني جهان با بيان اينكه خودش را سرباز 
مردم و كش��ور مي داند، گفت: »از حضور همه حريفانم در مسابقات 
جهاني بلگراد خوشحالم. در ماه هاي اخير هفت يا هشت اردو را پشت 
سر گذاشتيم و همه با تمام وجود تمرين كرديم و از جان مايه گذاشتيم 
تا در بهترين شرايط عازم اين مسابقات شويم. پارسال توانستم قهرمان 
اين وزن شوم. سال گذشته همه مدعيان اين وزن به غير از اتوگوروي 
ژاپني و شاميل ممدوف روس حضور داشتند و موفق شدم به مدال طلا 
برسم. با اين دو كشتي گير مبارزه داشته  و برد و باخت نيز مقابل هم 
داشته ايم. از اينكه بهترين ها به بلگراد مي آيند خوشحالم و از اين اتفاق 
لذت مي برم. نام حريفانم برايم مهم نيست، مهم اين است كه نماينده 

كشورم هستم و براي بهترين مدال مبارزه مي كنم.«

از حضور همه مدعيان خوشحالم

 شيرهاي اطلس
 آستين ها را بالا زدند
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